

Yakub Meninggal dan Dikebumikan

Petikan dari Kitab Taurat: Kejadian 49:29-33.

²⁹⁻³⁰Kemudian Yakub berpesan kepada anak-anak lelakinya, “Sebentar lagi aku akan meninggal seperti nenek moyangku. Kebutuhanku adalah aku di tempat mereka dikuburkan, di dalam gua di Makhpela, di sebelah timur Mamre, di tanah Kanaan. Abraham sudah membeli gua dan ladang di sekitarnya untuk dijadikan perkuburan, daripada Efron orang Het. ³¹Di situlah Abraham dan Sara serta Ishak dan Ribka dikuburkan. Di situ juga aku menguburkan Lea. ³²Ladang dan gua yang ada di situ sudah dibeli daripada orang Het. Kebutuhanku adalah aku di situ.” ³³Selepas Yakub memberikan pesannya kepada anak-anak lelakinya, dia berbaring lalu meninggal.

Petikan dari Kitab Taurat: Kejadian 50:1-26.

¹Yusuf merebahkan diri ke atas badan bapanya sambil menangis dan mencium muka bapanya. ²Kemudian Yusuf memberikan perintah kepada pakar pengawet jenazah untuk mengawet jenazah Yakub. ³Pengawetan itu memakan masa empat puluh hari, masa yang diperlukan untuk mengawetkan jenazah. Orang Mesir berkabung bagi Yakub selama tujuh puluh hari.

⁴Apabila selesai masa berkabung, Yusuf berkata kepada para pegawai raja, “Sampaikanlah pesan ini kepada raja. ⁵Ketika bapa hamba hampir meninggal, beliau menyuruh hamba berjanji menguburkan beliau di dalam kubur yang sudah disediakan di tanah Kanaan. Oleh sebab itu, benarkanlah hamba pergi untuk menguburkan bapa hamba. Selepas itu hamba akan kembali.’ ”

⁶Oleh itu raja bertitah, “Pergilah kuburkan bapamu seperti yang kamu janjikan.”

⁷Kemudian Yusuf pergi untuk menguburkan bapanya. Semua pegawai raja, orang atasan istana dan semua pembesar Mesir, pergi bersama dengan Yusuf. ⁸Keluarganya, saudara-saudaranya, dan sanak saudaranya yang lain pergi juga. Hanya anak-anak kecil dan ternakan mereka ditinggalkan di daerah Gosyen. ⁹Orang yang berkereta kuda dan berkuda juga ikut, sehingga kumpulan mereka sangat besar.

¹⁰Apabila mereka sampai di tempat orang mengirik gandum di Atad, di sebelah timur Sungai Yordan, mereka meratap dengan sedih dan nyaring. Yusuf mengadakan upacara perkabungan selama tujuh hari. ¹¹Apabila penduduk Kanaan melihat perkabungan di Atad, mereka berkata, “Betapa pilunya

upacara perkabungan orang Mesir!” Itulah sebabnya tempat itu dinamakan Abel-Mizraim.

¹²Demikianlah anak-anak lelaki Yakub melakukan apa yang dipesankan Yakub kepada mereka. ¹³Mereka membawa jenazah Yakub ke Kanaan dan mengebumikannya di dalam gua Makhpela, di sebelah timur Mamre, di ladang yang dibeli oleh Abraham daripada Efron orang Het, untuk dijadikan tanah perkuburan. ¹⁴Selepas Yusuf mengebumikan bapanya, dia kembali ke Mesir bersama dengan saudara-saudaranya, dan semua orang yang mengikuti dia untuk pengebumian bapanya.

Yusuf Menenteramkan Hati Saudara-Saudaranya

¹⁵Setelah bapa mereka meninggal, saudara-saudara Yusuf berkata, “Bagaimanakah sekiranya Yusuf masih berdendam dan mahu membalas kejahatan kita dahulu?” ¹⁶Oleh itu mereka mengirim pesan ini kepada Yusuf, “Sebelum bapa kita meninggal, ¹⁷dia menyuruh kami mengatakan hal ini kepadamu, ‘Ampunkanlah kesalahan yang dahulu dilakukan saudara-saudaramu terhadapmu.’ Oleh itu, sebagai hamba-hamba Allah yang disembah oleh bapa kita, kami mohon, ampunkanlah kesalahan yang sudah kami lakukan.” Yusuf menangis ketika menerima pesan itu.

¹⁸Kemudian saudara-saudaranya sendiri datang dan sujud di hadapannya. Mereka berkata, “Kami ini hamba tuan.”

¹⁹Tetapi Yusuf berkata kepada mereka, “Jangan takut, kerana aku tidak dapat bertindak sebagai Allah. ²⁰Kamu sudah bermuafakat untuk melakukan kejahatan kepadaku, tetapi Allah mengubah kejahatan itu menjadi kebaikan, supaya banyak orang dapat diselamatkan seperti yang terbukti sekarang.

²¹Jangan khuatir. Aku akan mencukupi keperluan kamu dan anak-anak kamu.” Demikianlah Yusuf menenteramkan hati mereka dengan kata-kata yang ramah, sehingga mereka terharu.

Yusuf Meninggal

²²Yusuf tetap tinggal di Mesir dengan sanak saudaranya; dia hidup sampai berumur seratus sepuluh tahun. ²³Yusuf masih sempat melihat anak cucu Efraim. Yusuf sempat juga mengasuh anak-anak Makhir, iaitu cucu Manasye, sebagai anaknya sendiri. ²⁴Yusuf berkata kepada saudara-saudaranya, “Aku hampir meninggal, tetapi Allah pasti akan menjaga kamu dan memimpin kamu keluar dari negeri ini, ke negeri yang telah dijanjikan-Nya dengan sumpah kepada Abraham, Ishak, dan Yakub.” ²⁵Oleh itu Yusuf menyuruh semua sanak

saudaranya bersumpah, katanya, “Berjanjilah kepadaku, bahwa apabila Allah memimpin kamu ke negeri itu, kamu akan membawa jenazahku juga.”

²⁶Kemudian Yusuf meninggal di Mesir ketika dia berusia seratus sepuluh tahun. Mereka mengawet jenazahnya dan meletakkannya di dalam peti jenazah.